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Valwildrapportage  -  Stand van zaken

Volgens het Jachtadministratiebesluit van 1 juli 2014 moet iedere jachtrechthouder over 
een goedgekeurd faunabeheerplan beschikken om de jacht te kunnen uitoefenen. 
Volgens artikel 43 (van kracht sinds 9 mei 2016) van dat besluit moet een dergelijk 
beheerplan een engagement bevatten over het verzamelen van gegevens over valwild en 
een plan van aanpak voor de manier waarop die gegevens zullen worden verzameld voor 
een jaarlijks valwildrapport, alsook concrete en haalbare beheerdoelstellingen en 
maatregelen om het voorkomen van valwild te reduceren. Door deze gegevens over 
valwild bij te houden, kan duidelijk worden waar bijvoorbeeld veel dierlijke 
verkeersslachtoffers of slachtoffers door het maaien op landbouwgrond voorkomen.

1. Op welke wijze(n) verzamelen jagers gegevens rond valwild, zoals verklaard in hun 
engagementsverklaring die integraal deel uitmaakt van het faunabeheerplan?

2. Wat zijn de belangrijkste vermoedelijke doodsoorzaken bij valwild volgens de 
informatie uit de reeds beschikbare valwildrapporten?

3. Welke doelstellingen stellen jagers om het voorkomen van valwild te reduceren 
volgens de informatie uit de reeds beschikbare valwildrapporten?

4. Welke concrete maatregelen nemen jagers om de doelstellingen tot reductie van het 
valwild te bewerkstelligen volgens de informatie uit de reeds beschikbare 
valwildrapporten?



JOKE SCHAUVLIEGE
VLAAMS MINISTER VAN OMGEVING, NATUUR EN LANDBOUW

ANTWOORD
op vraag nr. 1 van 24 september 2018
van HERMES SANCTORUM-VANDEVOORDE

1. Het engagement voor het verzamelen van valwildgegevens is bij het tot stand komen 
van het Jachtadministratiebesluit van 25 april 2014 opgenomen als onderdeel van het 
Faunabeheerplan. Daarbij is gekozen om bij deze nieuwe dataverzameling, met het 
oog op een beter inzicht in lokaal wildbeheer, de jager de voor hem best passende 
methodiek te laten gebruiken en verder te ontwikkelen.

In de Faunabeheerplannen vinden we dan ook verschillende registratievormen terug. 
Dit gaat van papieren tabellen die elk jaar worden verzameld op de algemene 
vergadering van de WBE, over persoonlijke Exceltabelen die jaarlijks aan de WBE 
worden overgemaakt, tot data die rechtstreeks worden ingegeven in een 
valwilddatabank van Hubertus Vereniging Vlaanderen vzw. Er zijn ook verscheidene 
jagers die voor dit doel gebruik maken van het project “Dieren onder de wielen” van 
Natuurpunt. Dit voorjaar is in het E-loket Fauna en Flora van de Vlaamse overheid 
een rubriek ‘Schaderegistratie’ geopend waar ook verkeersongevallen in kunnen 
gemeld worden: www.natuurenbos.be/meldpuntschade. 

2-4.De Faunabeheerplannen vervangen over een tijdsverloop van zes jaar na de 
inwerkingtreding van het Jachtadministratiebesluit van 25 april 2014 progressief de 
bestaande, oude Wildbeheerplannen. Dit betekent dat de meeste, maar nog niet alle 
Wildbeheerplannen vervangen zijn door Faunabeheerplannen. Dit betekent dus ook 
dat de meeste wildbeheereenheden en jagers een dergelijk engagement tot 
valwildregistratie genomen hebben, maar dat nog niet iedereen dit al formeel heeft 
gedaan. 

De valwildregistratie heeft tot doel om het wildbeheer in een volgend 
Faunabeheerplan bij te sturen op basis van de data van het vorige Faunabeheerplan. 
Het formuleren van concrete doelstellingen en bijhorende acties omtrent het 
voorkomen van valwild wordt dus pas vanaf de tweede cyclus van de 
faunabeheerplannen (vanaf juli 2020) verwacht. Dit neemt uiteraard niet weg dat 
jagers en andere lokale beheerders wel al op eigen initiatief aan de slag gaan met 
hun data en daarop hun beheer bijsturen.

Momenteel kunnen we op basis daarvan dus nog geen analyses op Vlaams niveau 
maken over doodsoorzaken bij valwild en geformuleerde doelstellingen ter 
voorkoming van valwild.

http://www.natuurenbos.be/meldpuntschade

